

YAN OI TONG TIN KA PING SECONDARY SCHOOL

Use English as Medium of Instruction (EMI) 以英語作為教學語言的部分措施

本校著重提昇學生英語能力，推出大量英語措施，藉以營造校園學習英語的語境。

The School has always been allocating extra resources to enhance students' English proficiency. Many English measures have been introduced to create an English learning environment.

1. 英文科教師與其他學科教師協作，透過英語學習銜接課程，促進學生接受以英語作為教學語言的學與教。

The School has launched a Bridging Program in which English teachers and other subject teachers collaborate to help students adapt to learning in English.

2. 初中教學語言

2010-11 學年起，全體中一級學生的所有主要科目以英語授課，即除中文、中史、普通話科、體藝文化及通識教育之品德與個人成長課程外，其他科目皆以英文授課。

MOI in Junior Forms

Starting from 2010-11 academic year, English will be adopted as the sole MOI in all subjects in Form One except Chinese Language, Chinese History, and Putonghua, Culture & Arts, Moral Education and the Curriculum of Personal Development.

3. 高中教學語言

多年以來，全體學生的所有科目均以英語授課，即除中文、中史、中國文學科、通識科、體藝文化、品德及個人成長課程外，所有科目以英文授課，以上語言政策於往後並無任何改變。

MOI in Senior Forms

In all senior classes, English has been adopted as the only MOI in all subjects except Chinese Language, Chinese History, Chinese Literature, Liberal Studies, Cultural & Arts, Moral Education and the Curriculum of Personal Development.

4. 中學文憑試應考語言

2012 年第一屆中學文憑試，除中文、中史、中國文學科、視覺藝術、通識科以外，所有科目均以英語應考。上述政策延續過去多年中學會考及高級程度會考，本校學生主要以英語應考公開試的政策。

Language used in HKDSE

In the public exam (HKDSE) in 2012, all subjects, except Chinese Language, Chinese History, Chinese Literature, Fine Arts and Liberal Studies will be taken in English.

5. 中一年級全年施行英文科小班教學。

F1 English classes are split into small classes for the whole year.

6. 教師與各級學生於課後或午膳以英語討論。

Teachers meet and discuss with students in English at recess and lunchtime.

7. 課堂或午膳時間播放英文歌曲或電影。

Teachers teach English using songs and movies.

8. 海外遊學團，例如到加拿大學習英語及擴闊視野。

Overseas study tours are organized so that students can broaden their horizon and learn English in an authentic environment.

9. 圖書館及英語多媒中心設置聆聽系統，以便觀賞資訊節目或完成聆聽練習。

Audio-visual equipments are installed in the school library and English Room in order to let the students watch videos and do listening exercises.

10. 早會及周會應用英語。

English is used regularly in assemblies.

11. 英語日營舉辦不同類型活動，增加學生使用英語的機會。
English Day Camp is held to provide students with the chance to use English.
12. 英文科網頁內設有自學詞庫及自主學習指引。
The English Department website contains a self-learning vocabulary bank and guidelines for self-access learning.
13. 英語多媒體中心提供各類遊戲及電腦軟件供自主學習。
Board games and computer software are available for self-access learning in English Room.
14. 外籍教師及英語科教師舉辦課外活動，如萬聖節派對、英語茶座、英文周等。
NETs and English teachers organize fun activities like Halloween Party, English café and English week.
15. 高中年級學生參與英語辯論比賽。
Senior students take part in English debating competitions.
16. 英語早會由外籍教師、英文科教師主持，邀請學生參與。
English morning assembly is held by NETs and English teachers, students from different classes are invited to make presentations on different topics.
17. 鼓勵學生到英語多媒體學習中心瀏覽網上教學示範、小組討論及口語訓練等，還可於學校禮堂欣賞電影或錄像資訊。
Students can watch on-line teaching demonstrations, conduct group discussions and speaking training in English Room. They can also appreciate movies in School Hall.
18. 鼓勵學生每天最少延伸閱讀指定的英文讀物三十分鐘
To encourage extensive reading, all students are assigned to read for at least 30 minutes each day.
19. 安排學生於課堂匯報或小組討論閱讀心得。
Students are invited to do book sharing in class.
20. 中一至中三學生需完成閱讀報告，並填寫於個人學習檔案內。
F.1 to F.3 students are required to hand in book reports for their English Learning Portfolio.
21. 逢星期二早上安排英文早讀。
The program called Reading Is Power will be held on every Tuesday morning .
22. 老師定期跟學生一起閱讀英文報章，帶領學生討論時事及撰寫評論。
Time is allocated for students to read English newspaper regularly, current issues are then discussed in class and students are required to write their comment on certain topics.
23. 學校通告、網頁及學生手冊主要採用英文，或中、英對照；主要學科及組別的壁報、榮譽榜及成績榜均以英文刊登。
School circulars, web-site and school handbook are issued in both Chinese and English; all bulletin boards are displayed in English.
24. 學生須參加網上學習平台。
Students are required to subscribe English online learning program.
25. 鼓勵學生參加英文朗誦及英文作文比賽。教導學生良好英的英文寫作技巧。
Students are encouraged to join various English speaking and writing competitions.
26. 施行初中「跨課程語文計劃」，提升學生英文寫作技巧。
The program called Language Across Curriculum focuses on improving students' writing techniques for all subjects.
27. 課後支援安排星期六英語輔導班，教授英語文法、拼音及生字等。
Remedial English classes are offered on Saturday in which grammar, phonics and vocabulary are addressed.
28. 每年以問卷調查學生對英文教學各項措施的意見。
A survey is conducted once a year and to collect views about English learning and teaching.
29. 就不同形式的專題研習，學生需提交英文報告。
Students are required to present their projects in English.
30. 組織初中及高中學生配對計劃，增加講讀機會。
Students are required to join Reading Buddy Scheme.